
  Sida 1(9) 

 KYRKOFULLMÄKTIGE 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

 2024-03-13 

 Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

 

 
 
Plats och tid 

 

Mariasalen, Klostergården kl. 18.00-19.15 

 

 
Beslutande 

 

Se sidan 2 

 

 

Övriga deltagare Susanne Keyser, kyrkoherde 

Anders Andersson, fastighetschef 

Rebecka Hansson, kyrkogårdschef  

Anna Adler, sekreterare/ekonom 

 

 

  
Justeringens tid och plats Senast onsdagen 20 mars, e-signatur 

Underskrifter 
 

Sekreterare 
 
 
Ordförande 
 
 
 
 
Justerande 

 

 

Anna Adler 

 
 

 

Kent Mårtensson 

 

 

 

Vera Lingärde            Ann-Chrestin Saedén  

 

 

Paragrafer  1-6 

 
 

ANSLAG / BEVIS 
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

 
Organ  KYRKOFULLMÄKTIGE 
Sammanträdes datum 2024-03-13 
Datum för anslags uppsättande 2024-03-21 Datum för anslags nedtagande 2024-04-11  
Förvaringsplats för protokollet Ystad-Sövestads församlings arkiv 
Underskrift 

 ____________________________________ 

  Anna Adler 
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Beslutande 

 

Kent Mårtensson, ordf. 

Håkan Eriksson, 1:e vice ordf. 

Ann-Chrestin Saedén, 2:e vice ordf. 

Riccard Axtelius 

Elisabeth Karlsson 

Thomas Micha 

Ulla-Britt Persson 

Birgitta Persson 

Tommy Persson 

Birgitta Cestrone Nyman 

Anna-Lena Weberup 

Kerstin Tobiasson 

Vera Lingärde 

Magnus Holst 

Ingeborg Pålsson 

Julia Cederholm 

Dan Olsson 

Ullabritt Persson 

Agne Persson 

Anitha Andersson 

Annie Kaping 

Fredrik Wejerhag 

Berth Andersson 

Peter Lindhe 

Krister Nilsson 

 

Ersättare 

Elisabeth Tegnhed 

Kent Andersson 

Paul Svensson 
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 Kf § 1 

 

 Öppnande 

  

Ordförande hälsar välkomna och förklarar mötet öppnat. 

 

 

 

 Kf § 2 

 

 Upprop 

 

Uppropet ger att 25 ledamöter och tre ersättare är närvarande (se 

närvaroförteckning på sidan 2). 

 

 

 

Kf § 3 

 

 Justering 

 

Vera Lingärde och Ann-Chrestin Saedén utses att jämte ordförande justera 

protokollet. Protokollet skickas ut för elektronisk signering så att det signeras 

senast onsdagen den 20 mars. 

 

 

  

Kf § 4 

 

Godkännande av dagordning 

 

Dagordningen godkändes. 

_________________________________________________________________ 
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Kf § 5     

 

Information från verksamheten 

 

Kyrkoherden, fastighetschefen och kyrkogårdschefen informerar om vad som 

händer i verksamheten. 

 

Påsken ligger nu nära framför oss. Det kommer vara en stor annons i Ystads 

Allehanda om allt som händer i påsk. Det är ett drama som spelas upp under hela 

veckan med skärtorsdagen med instiftelsen av nattvarden och gudstjänsten som 

avslutas med att altaret dukas av. Långfredagen med en enkel gudstjänst där 

orgeln tystnat och psalmerna sjungs a cappella, påskaftonsnatten som startar i 

mörker och vid tolvslaget dukas åter altaret och kyrkan flödar i ljus när vi går in i 

uppståndelsen som firas på påskdagen med körsång, brass och orgel. På annandag 

påsk är det vandringen till Emmaus där lärjungarna möter den uppståndne Jesus 

utan att veta om det. Det är en fin vecka och värt att besöka gudstjänsterna. 

Det kommer även vara påskvandring för årskurs ett i Mariakyrkan 20-22 mars. 

 

Vi är också mitt i verksamhetsterminen då all verksamhet är i gång. Första 

konfirmationen firas på lördag med intensivgruppen. En grupp konfirmeras i maj 

och fyra grupper under sommaren. 

 

Vi har mer eller mindre bemanning på tjänsterna i församlingen. 

 

Det har i dagarna varit möte med byggare om hur man ska hantera byggnation av 

ny förvaring i S:ta Maria kyrka när viss förvaring försvinner i och med 

orgelbygget. 

 

Utbyggnaden av kyl- och personalutrymme ute på kyrkogården är i gång sedan 

en vecka tillbaka. 

 

Krematorieverksamheten har under en längre period haft hög belastning men det 

har nu stillat sig. Det är just nu lite inkommande kistor, vilket är bra när den övre 

kylen är stängd i och med ombyggnationen. 

 

Det är färdigt på kyrkogårdarna med städning och plantering inför påsk. Besök 

gärna bland annat minneslunden i Sövestad där det planterats en fin lökbädd. 

 

I övrigt har det varit fokus på arbetsmiljö ute på kyrkogården. Personalen har 

testats för handintensivt arbete. Arbetsmomenten gör att det finns risk för 

vibrationsskador i händerna och förslitningar på axlar och rygg. Arbetsrotation är 

viktigt för att minska förslitningar för personalen. 

Har också köpt in två truckar som också ska underlätta personalens arbetsmiljö. 

 

 

 

Comfact Signature Referensnummer: 119735SE



  Sida 5(9) 

 KYRKOFULLMÄKTIGE 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Sammanträdesdatum 

 2024-03-13 

 Justerandes signatur  Utdragsbestyrkande 

 

 

 

 

Det har också hållits en utbildning i främmande trossamfund. Birger Signäs, 

berättade om vilka olika begravningskulturer som olika religioner har. 

 

Det finns problem kring askgravplatsen på västra kyrkogården, att anhöriga 

smyckar mer än ordningsföreskrifterna anger. De senaste månaderna har man inte 

mottagit lika mycket klagomål från gravrättsinnehavare på grund av ökad 

information till dem. 

 

Berth Andersson önskar en redovisning av nyttjandegraden av Latinskolan på 

något av kommande kyrkofullmäktige. 
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 Kf § 6    Dnr: YSF2024-18 

   

 

Borttagande av kyrkbänkar i S:ta Maria kyrka 

 

  

Kr § 8      

 

Borttagande av kyrkbänkar i S:ta Maria kyrka 

 

 

Kr au § 9 

 

Borttagande av bänkar i S:ta Maria kyrka 

 

Kyrkoherden föredrar ärendet. 

 

Under många år har ett behov av förändring i kyrkorummet avseende fasta 

bänkar vuxit fram. 2017 skrevs det om det i vård- och underhållsplanen för 

kyrkan och det finns beslut från kyrkorådets arbetsutskott från 2019 (Kr au § 46 

och Kr au § 47). 

 

Vår gudstjänst gestaltas i samklang med modern tid och församlingsbors 

önskemål. Vi använder ett löst koraltare placerat strax ovanför kortrappan. Detta 

innebär att präst, musiker, kyrkvärdar och församlingsbor kan interagera på ett 

naturligt och nära sätt. Våra fasta kyrkbänkar blir här ett hinder där människor 

sitter inneslutna i bänkrader med stängda dörrar. Närhet i gudstjänsten gestaltas 

inte enbart med tilltal, utan rummet och dess möblering bidrar i stor utsträckning. 

 

Församlingen har av tradition ett rikt och väl utvecklat musikliv. Musiken är en 

självklar del av att vara kyrka i modern tid. Våra lunchkonserter är oerhört 

uppskattade i församlingen med många besökare. Vår körverksamhet bidrar till 

att församlingen möter människor i alla åldrar och med olika förutsättningar för 

sång. Ett större utrymme både för körer och musiker skulle betyda mycket i detta 

sammanhang. 

 

Utifrån barnperspektivet är de fasta relativt höga bänkarna förödande för att 

barn ska kunna känna delaktighet. Vi ser det tydligt i ordinarie gudstjänster där 

föräldrar sitter med barn som inte ser något av det som sker i koret. Vid våra 

dopgudstjänster hamnar ofta barn längre bak och kan därmed inte vara delaktiga. 

När vi har gudstjänst för små och stora försöker vi lösa det med filtar/mattor för 

barn att sitta på i koret, men alla barn är inte tillräckligt trygga i att lämna 

föräldrar på avstånd. 
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Vid en gudstjänst i Mariakyrkan låter vi människor som sitter i rullstol och 

permobil sitta framför första bänkraden. Detta innebär att tillgängligheten 

påverkas eftersom stolarna hindrar människor ifrån att komma fram från 

sidoskeppen för att mottaga nattvarden. Det blir ett problem vid eventuell brand  

eller utrymning då enda utvägen blir mot stora ingången i kyrkan. Här hindras 

besökaren också om alla dörrar i bänkkvarteren skulle öppnas. Detta är oerhört 

betydelsefullt utifrån ett säkerhetsperspektiv.  

 

Vi vill gärna att de som deltar i gudstjänsten och har rullator eller barnvagn med 

sig ska kunna sitta långt fram i kyrkan. Med lösa stolar skulle detta kunna lösas 

på ett enkelt sätt.     

 

Mariakyrkan är en välbesökt kyrka med många gudstjänstdeltagare både i 

huvudgudstjänsten såväl som i samband med kyrkliga handlingar. Det finns något 

väldigt positivt i detta att samlas många tillsammans.  

 

Vi har i samband med Vård och underhållsplanen för Mariakyrkan lyft vårt behov 

av förändringar i kyrkorummet. 

 

Förslaget från församlingen är att ta bort kyrkbänkar fram till predikstolen i såväl 

mittskepp som sidoskepp. 

 

Angående bänkgavlar (dörrar) och pilastrar på ömse sidor  

 

Detta är en fråga som kräver närmare studie att noggrant undersöka då här kan 

finnas både äldre (från 1500–1600 talet) och yngre konstruktioner. Detta beror på 

genomförda restaureringar, dels 1886 av Peter Boisen, dels på 1920-talet av 

domkyrkoarkitekten Theodor Wåhlin. Det är i den senare restaureringen som de 

äldre bänkkvarteren återskapades och kompletterades till de vi ser idag. 

 

När vi tar bort bänkarna finns alternativ för hur vi hanterar denna inredning. 

 

De delar som bedöms vara äldst behålls och flyttas till befintliga rader längre bak 

i bänkkvarteren, övriga delar som bedöms vara yngre kommer förvaras på 

lämplig plats i kyrkan. 

 

De ytor som blir, då vi har tagit bort bänkarna, ersätter vi med ett lämpligt tegel 

som även kommer att markera platsen för kvarteret där bänkarna stod. 

Stolar som kommer ersätta bänkarna är den form av stol som vi redan idag har 

som kommer från Gärsnäs möbler. 
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En diskussion förs kring ärendet och just barn-, tillgänglighets- och 

säkerhetsperspektivet lyfts fram som fullgoda skäl till att besluta i enlighet med 

församlingens förslag. 

 

 

Kyrkorådets arbetsutskott föreslår kyrkorådet besluta rekommendera 

kyrkofullmäktige 

 

att besluta att ta bort bänkraderna ner till predikstolen, både i mittskeppet 

och sidoskeppen  

 

 

 

 

Kr § 8  

 

Kyrkorådets ordförande inleder och föredrar ärendet och berättar om kyrkans 

historia sedan den byggdes på 1200-talet och de förändringar som skett i 

inredningen under tiden. 

 

Kyrkoherden föredrar om anledningarna till önskemålet om borttagning av 

bänkarna utifrån verksamhets-, barn-, tillgänglighets- och säkerhetsperspektiven. 

 

Fastighetschefen föredrar bilder för hur S:ta Maria kyrkas bänkinredningar sett ut 

under åren och visar på hur de har förändrats i kyrkorummet över tid. 

Fastighetschefen ska de närmaste veckorna undersöka mer kring historien i 

kyrkan, bland annat tillsammans med antikvarie Anders Reisnert. 

 

För att kunna ansöka till Länsstyrelsen om förändringen i kyrkorummet krävs 

förutom ett beslut i kyrkofullmäktige även en antikvarisk rapport. 

 

Det framkommer synpunkter att det är viktigt att det efter beslut i 

kyrkofullmäktige och godkännande hos Länsstyrelsen informeras om 

förändringarna på ett bra sätt till församlingsbor, där anledningarna till 

förändringarna redogörs för. 

 

 

Kyrkorådet beslutar rekommendera kyrkofullmäktige 

 

att besluta att ta bort bänkraderna ner till predikstolen, både i mittskeppet 

och sidoskeppen 

 

 

Berth Andersson reserverar sig mot beslutet  
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Kf § 6    Dnr: YSF2024-18 

   

 

Borttagande av kyrkbänkar i S:ta Maria kyrka 

 

Kyrkorådets ordförande, kyrkoherden och fastighetschefen redogör för ärendet. 

 

Magnus Holst vill att beslutet förtydligas att det ska beslutas om att ta bort de 

främre bänkraderna ner till predikstolen, både i mittskeppet och sidoskeppen så 

att det inte kan misstas vilka bänkar det rör sig om 

 

Riccard Axtelius yrkar bifall till kyrkorådets förslag till beslut med det tillägget 

att det gäller de främre bänkraderna ner till predikstolen, både i mittskeppet och 

sidoskeppet. 

 

Ajournering i 15 minuter. 

 

Kyrkorådets förslag till beslut är att kyrkofullmäktige beslutar i enlighet med 

kyrkorådets förslag med det tillägget att det gäller de sex främre bänkraderna på 

den norra sidan och de åtta främre bänkraderna på den södra sidan.   

 

Berth Andersson lägger ett avslagsyrkande dels ur ett kulturhistoriskt perspektiv, 

dels för att det inte finns en kostnadsbild presenterad till förslaget. 

 

Ordförande ställer de två förslagen mot varandra. 

 

Votering begärs. 

 

Kyrkorådets beslut = JA 

Avslag = NEJ 

 

Med 21 JA-röster mot 4 NEJ-röster har kommunfullmäktige beslutat i enlighet 

med kyrkorådets förslag med det tillägget att det gäller de sex främre 

bänkraderna på den norra sidan och de åtta främre bänkraderna på den södra 

sidan.  

 

 

Berth Andersson, Fredrik Wejerhag, Peter Lindhe och Krister Nilsson reserverar 

sig mot beslutet med hänvisning till sitt avslagsyrkande. 
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